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A fost lansată licitația pe SEAP. 
Primăria Ungheni cheltuie peste 3,1 
milioane de lei pentru amenajarea 
pistelor pentru biciclete  

 
Administrația publică locală a lansat ieri, 18 fe-

bruarie 2025, procedura de licitație pe platforma 
Sistemului Electronic de Achiziții Publice. Con-
tractul are ca obiect „Execuție lucrări pentru 
obiectivul «amenajare piste pentru biciclete în 
comuna Ungheni, județul Iași»”.  

Primăria Ungheni va plăti peste 3,1 
milioane de lei pentru amenajarea 
pistelor pentru biciclete  
Potrivit informațiilor publicate pe SEAP, valoa-

rea contractului este de 2.652.720 de lei, fără TVA, 
adică 3.156.736 de lei, cu TVA inclus. Este impor-
tant de știut că firmele interesate pot depune 
ofertele financiare până, cel târziu, la data de 6 
martie 2025, ora 15:00.  

„Lucrările se vor proiecta și executa respec-
tând cerințele AFM – Administrația Fondului pen-
tru Mediu –, Programul de realizare a pistelor 
pentru biciclete. Contract de finanțare numărul 
241/GES/19.03.2024. Antreprenorul își va asuma 
respectarea obligațiilor prevăzute în Programul 

de realizare a pistelor pentru biciclete. Realizarea 
proiectului din cadrul Programului de realizare a 
pistelor pentru biciclete care are ca obiectiv dez-
voltarea infrastructurii velo în România prin finan-
țarea pistelor de biciclete. Scopul proiectului îl 
reprezintă îmbunătățirea calității mediului prin re-
ducerea emisiilor de gaze cu efect de seră prin 
stimularea utilizării transportului nepoluant, con-
comitent cu reducerea traficului motorizat. Pro-
iectul vizează dezvoltarea transportului ecologic. 
Caracteristicile principale ale proiectului: catego-
ria de importanță C – normală, traseu 1: DC Mânză-
tești – Coada Stâncii, lungime – 3,90 kilometri. 
Traseu 2: DC 16A Ungheni, lungime 1,40 kilometri. 
Execuția lucrărilor va începe după transmiterea 
ordinului de începere a lucrărilor. Autoritatea con-
tractantă va pune la dispoziție autorizația de con-
struire”, se arată în caietul de sarcini ale 
procedurii de licitație publicate pe SEAP. Durata 
contractului va fi de 13 luni. 

Dragoș Samoilă, favoritul în 
contractele de consultanță,  
a acaparat comuna Ungheni 
Amintim că, de câțiva ani, majoritatea con-

tractelor de consultanță din comunele județului 
Iași sunt atribuite prin încredințare directă unor 

firme poziționate bine printre liderii partidelor po-
litice din municipiu. Este și cazul firmelor contro-
late de Dragoș Samoilă, Pro Consulting Expert 
SRL, Pro Consulting Road SRL, Pro Consulting 
Buildings SRL și Samyx Smart Sistems SRL. Prin 
primele 2 companii, afaceristul a primit din partea 
Primăriei Ungheni 37 de contracte pentru servi-
ciile de consultanță. Este cunoscut faptul că Dra-
goș Samoilă are conexiuni strânse cu liderii locali 
ai PNL, iar multe dintre întâlnirile politice sunt 
programate în restaurantul pe care îl deține, din 
comuna Aroneanu (Liria). Relația dintre afacerist 
și mediul politic îi facilitează acestuia accesul 
liber la banii din bugetele locale ale primăriilor din 
județ. De exemplu, din conturile Primăriei Un-
gheni, acesta a încasat 2.091.750 de lei, fără TVA, 
în perioada anilor 2018 – 2024. Concret, anul 
acesta (2024), firma Pro Consulting Expert SRL a 
semnat 6 contracte pentru servicii de proiectare 
și de consultanță cu Primăria Ungheni din județul 
Iași, iar acestea au fost facilitate cu ajutorul pri-
marului (PNL) Iulian Marcu. 

Primăria Ungheni cheltuie peste 3,1 milioane 
de lei pentru amenajarea pistelor pentru biciclete. 
Administrația publică locală a lansat ieri, 18 fe-
bruarie 2025, procedura de licitație pe platforma 
Sistemului Electronic de Achiziții Publice.  

Alexandra MAISNER

Primăria Ungheni cheltuie peste 3,1 milioane 
de lei pentru amenajarea pistelor pentru 
biciclete! Administrația publică locală caută 
firme pentru realizarea proiectului
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Sun Residence SRL,  
o firmă din Iași, intenționează să 
construiască un bloc de 10 etaje  
în zona Canta – Dacia 

 
Planul Urbanistic Zonal inițiat de firma con-

trolată de Daniel Mihai se află în dezbatere pu-
blică. Acesta are ca obiectiv aprobarea PUZ 
pentru „Construire ansamblu cu funcțiuni mixte – 
locuire, birouri și servicii, parcare subterană”, pe 
strada Sergent Grigore Ioan, numărul 7E. Ampla-
samentul se află în zona Comat SA. 

Firma din Iași, Sun Residence SRL,  
va construi un bloc cu  
10 etaje în zona Canta – Dacia  
Primăria Municipiului Iași intenționează să 

aprobe noi lucrări de construire în oraș. Firma Sun 
Residence SRL, controlată de Daniel Mihai, inten-
ționează să construiască pe strada Sergent Gri-
gore, numărul 7E, un bloc cu 10 etaje, în 
apropierea amplasamentului societății Comat. 
Dezbaterea publică pentru proiectul PUZ este 
programată joi, 20 februarie 2025. Ulterior, acesta 
va fi supus votului de către Plenul Consiliului Local 
Iași. Potrivit informațiilor publicate în cadrul do-
cumentelor, suprafața totală de teren este de 

1.838 de metri pătrați. Terenul se află în proprie-
tatea Sun Residence SRL. Pe amplasament se află 
mai multe construcții care vor fi dezafectate. Ast-
fel, din cei 1.838 de metri pătrați, pe 220 de metri 
pătrați se află clădiri care vor fi demolate.  

„Din punct de vedere funcțional, ansamblul 
construit va cuprinde următoarele funcțiuni: lo-
cuințe colective, spații de birouri și funcțiuni com-
plementare, sedii de companii și firme, servicii de 
consultanță în diferite domenii și alte servicii pro-
fesionale, spații comerciale și funcțiuni comple-
mentare acestora, spații pentru alimentație 
publică și bunuri de primă necesitate în regim de 
supermarket sau magazine de cartier, spații pen-
tru activități comerciale și de servicii publice, ser-
vicii sociale, colective și personale, inclusiv 
medicale, spații de învățământ în sistem perma-
nent sau After School, mobilier urban specific, 
alei carosabile și pietonale, parcaje auto subte-
rane și supraterane, utilități pentru funcțiunile 
sus menționate”, se arată în documentele PUZ pu-
blicate.  

Este important de știut că zona este una su-
focată de trafic, iar în apropierea amplasamentu-
lui se construiesc alte peste 500 de apartamente 
pe 9 tronsoane de bloc, cu un regim maxim de 
înălțime tot cu 10 etaje, în „Comat Towers”.  

Cum se va realiza calea  
de circulație către amplasament 
În cadrul documentelor sunt specificate și 

principalele căi de comunicație către amplasa-
mentul blocului care va fi construit de firma Sun 
Residence SRL. Este vorba despre strada Taba-
cului, strada sergent Grigore Ioan și strada Lupi-
tei.  

„Din punct de vedere al circulației se constată 
următoarele disfuncțiuni: fragmentarea proprie-
tăților învecinate în suprafețe mai mici, care ne-
cesită acces carosabil și întrerupt circulației în 
zonă. Imposibilitatea ieșirii fluente și directe din 
zona cartier Dacia spre cartierul Păcurari și 
Canta, singura posibilitate fiind strada Sergent 
Grigore Ioan, strada ce se intersectează cu liniile 
de cale ferată ce aparțin Societății Naționale a 
Căilor Ferate Române (fiind utilizate în mod frec-
vent). Starea relativ bună a rețelei de drumuri pre-
zintă porțiuni cu fisuri și crăpături ale asfaltului 
care necesită intervenții de remediere”, se mai 
arată în documente.  

Astfel, rămâne de văzut dacă PUZ-ul pentru 
Sun Residence SRL, o firmă din Iași, va fi aprobat, 
iar blocul de 10 etaje va fi construit pe amplasa-
mentul fostei companii Comat.  

Alexandra MAISNER

O firmă din Iași construiește un bloc cu 10 etaje 
în zona Canta – Dacia, zonă sufocată de trafic! 
Terenul are o suprafață de 1.800 metri pătrați
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Sucursala Regională Căi Ferate 
(SRCF) Iași va electrifica încă 44 de 
km de cale ferată, după ce, în ultima 
vreme, a anunțat mai multe investiții 

 
Traseul vizat este Linia 509 Verești-Leorda-

Botoșani care se află în subordinea SRCF Iași. Zi-
lele trecute a fost lansată licitația pentru 
elaborarea studiului de fezabilitate. Regionala Iași 
are mai multe proiecte de modernizare a liniilor 
ferate din zona Moldovei, lansând astfel mai multe 
licitații în acest sens. Din păcate, majoritatea tre-
nurilor din România circulă cu locomotive Diesel, 
fapt ce ne situează la coada clasamentului în Uni-
unea Europeană. 

Regionala de Căi Ferate Iași va 
electrifica linia spre Botoșani 
Firmele interesate de această licitație vor 

putea depune ofertele până la data de 24 martie 
2025. Valoarea totală a contractului este de 
13.112.000 lei, aproximativ 2,6 milioane de euro. 
Termenul-limită pentru finalizarea lucrărilor este 
de 28 de luni de la semnarea contractului. Inves-
tiția face parte din Programul Investițional pentru 
dezvoltarea infrastructurii de transport și poate 
fi finanțat din Programul Transport (PT) 2021-

2027. Recent, a fost lansată și licitația pentru stu-
diul de fezabilitate pentru electrificarea liniei spre 
Bicaz. 

„Contractantul va îndeplini, în cadrul contrac-
tului de prestări servicii sectorial, următoarele 
obiective: elaborarea Studiului de Fezabilitate în 
conformitate cu Anexa 4 la HG. nr. 907/29.11.2016 
privind etapele de elaborare și conținutul-cadru 
al documentațiilor tehnico-economice aferente 
obiectivelor/proiectelor de investiții finanțate din 
fonduri publice), cu scopul de a determina soluția 
optimă a investiției de electrificare; elaborarea 
documentației tehnice necesare întocmirii licita-
ției pentru atribuirea contractului de consultanță 
execuție lucrări; elaborarea documentațiilor și 
asistența privind obținerea finanțării”, este stipu-
lat în caietul de sarcini. 

Iată beneficiile în urma lucrărilor 
În urma lucrărilor, trenurile de călători vor cir-

cula cu o viteză de până la 120 de km pe oră. De 
asemenea, în acest sens, locomotivele pe moto-
rină nu vor mai fi folosite. Un avantaj foarte mare 
va fi și faptul că nu va mai fi necesar să înlocu-
iască locomotivele de pe alte rute. De asemenea, 
și magistrala 600 Iași-Tecuci va fi modernizată. 

„În urma investiției preconizate, se antici-
pează următoarele beneficii:  Creșterea vitezei 

medii de circulație a trenurilor; Creșterea atrac-
tivității transportului feroviar pe secțiile de circu-
lație vizate; Reducerea efectelor negative asupra 
mediului prin eliminarea gazelor cu efect de seră 
și a substanțelor poluante generate de tracțiunea 
diesel, contribuind astfel la țintele României de 
reducere a amprentei de carbon; Creșterea volu-
mului de transport pe calea ferată; Creșterea ve-
niturilor CFR din taxa de utilizare a infrastructurii; 
Creșterea competitivității economice a sectorului 
feroviar prin reducerea costurilor cu energia su-
portate de administratorul infrastructurii și ope-
ratorii de transport feroviar; Scăderea 
consumului de energie echivalent (diesel-elec-
tric), cu o pondere mai mare pe rutele cu declivi-
tate medie și mare (peste 10‰);  Creșterea 
capacității secțiilor de circulație datorită creșterii 
tonajelor transportate cu tracțiune electrică, dar 
și datorită accelerărilor și decelerărilor rapide 
specifice tracțiunii electrice; Asigurarea unor 
conexiuni mai rapide cu alte rute feroviare din 
zonă”, mai scrie în documentație. 

Sucursala Regională de Căi Ferate Iași a anun-
țat că va electrifica calea ferată spre Botoșani. 
Lucrările vor fi finalizate după 2 ani jumătate, 
dacă nu vor fi probleme cu licitația. 

Petronel ȘTEFAN

Sucursala Regională Căi Ferate Iași 
electrifică și linia de tren spre Botoșani. 
Iată când vor fi efectuate lucrările
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Cristian Ionescu este un ieșean din Valea 
Adâncă care a fost angajat la Primăria Rediu în 
perioada anilor 2008-2009. Deși două săptămâni 
din acel interval sunt trecute în cartea sa de 
muncă, acestea nu apar în evidențele Casei de 
Pensii și ale ANAF-ului. Bărbatul a depus patru ce-
reri la Primăria Rediu pentru a-și rezolva situația, 
și ultimul răspuns primit a fost că mai bine ar re-
nunța la acea perioadă lucrată, iar de atunci se 
luptă pentru drepturile sale.  

Cristian Ionescu a depus patru cereri la 
Primăria Rediu, care i-au fost ignorate 
Cristian Ionescu a lucrat aproximativ un an la 

Primăria Rediu pe post de referent, în perioada 
2008-2009. Din august 2024, acesta a depus 
patru cereri însoțite de acte justificative, inclusiv 
copie după cartea de muncă, în care figurează 
acea perioadă de aproximativ două săptămâni din 
decembrie 2008.  

„Am lucrat în 2008-2009 la Primăria Rediu. 
Este trecut în cartea de muncă, dar nu este trans-
mis la ANAF și la Casa de Pensii. Adică, lucrez și 
nu se transmite situația. Am scos de la Casa de 
Pensii adeverință, și nu îmi apare perioada res-
pectivă. Nu este mult, o mică perioadă din luna 
decembrie. Din luna august 2024, am depus patru 
cereri până acum. Mă duc cu acte, cu certificat de 
naștere, cu copii după cartea de muncă pe pe-
rioada aia, cu adeverință de la Casa de Pensii, că 
nu figurez pe perioada aia. M-am tot dus și am dus 
patru cereri până acum. Ultima dată, mi-a spus 
de la contabilitate că nu știe cum se face, i-am 
spus că este o declarație rectificativă care tre-
buie trimisă la ANAF. Au spus să se ducă la Casa 
de Pensii să vadă cum să facă. I-am dat eu numă-
rul, au sunat de la contabilitate, a zis că, vai, că nu 
știe să facă cererea”, a spus Cristian Ionescu.  

După o perioadă de timp de la depunerea ulti-
mei cereri la Primăria Rediu, Cristian Ionescu a 
fost contactat de către departamentul de conta-
bilitate, de unde l-au sfătuit să renunțe la acel in-
terval de două săptămâni, deoarece nu ar 
însemna o sumă foarte mare de bani la pensie.  

„După vreo două săptămâni, m-au sunat și mi-
au spus că, pentru două săptămâni, mai bine re-
nunț, că ce mare sumă de bani îmi iese de acolo? 
De ce să nu îmi transmită? Iaca sunt două săptă-
mâni totuși. Înainte, era o cerere rectificativă care 
se trimitea prin niște dischete, cum era în 2008, 
acum se trimite electronic. Femeile de la conta-
bilitate nu știu să lucreze în sistem electronic. 
Deci patru cereri am depus la Primăria Rediu și nu 

primeam niciun răspuns concret, măcar, dacă nu 
putea, să-mi fi spus. Mă duc cu o cerere, zice bine, 
apoi nu mai au actele, vin cu a doua cerere și tot 
așa. Perioada e aproximativ 15 decembrie – 30 de-
cembrie 2008. Cred că cele de la contabilitate nu 
știu să transmită electronic”, a adăugat acesta.  

Ieșeanul a avut probleme similare  
și la Primăria Golăiești, dar au fost 
soluționate mult mai rapid 
Cristian Ionescu mărturisește că este obosit 

și revoltat după atâtea drumuri fără rezultat, în 
care a primit doar amânări și răspunsuri vagi. Băr-
batul povestește că nu este prima dată când se 
confruntă cu astfel de probleme. Acesta a lucrat 
și la Primăria Golăiești, unde i-au lipsit și de acolo 
două luni de muncă, dar situația s-a rezolvat rapid 
după depunerea unei singure cereri.  

„Aceeași problemă am avut-o și la Golăiești la 
primărie, și acolo am avut două luni lipsă. Am fost, 
am depus cerere, n-a durat o lună și mi-a transfe-
rat cele două luni lipsă. Cum să lucrezi la stat și 
să nu-ți transmită? Am vrut să fac o verificare la 
Casa de Pensii și am văzut unde am lipsuri. Mai 
ales că lucram în primărie, nu m-au ajutat, ba din 
contra, m-au încurcat”, a spus Cristian Ionescu.  

Bărbatul are probleme de sănătate și a subli-
niat acest lucru în fața funcționarilor. Acesta se 
simte epuizat de drumurile făcute la Primăria 
Rediu și consideră că este o bătaie de joc, și ni-
meni nu îi ia în serios problema.  

„Eu vreau să-mi scot vechimea, poate ies și eu 
la pensie, sunt și eu bolnav și fac atâtea drumuri 
la Rediu. Iau pastile, amețesc, cad pe jos. Le-am 
spus la primărie că sunt bolnav, că umblu pe dru-
muri, că obosesc și mi-au spus că au rătăcit ac-
tele. Vreo 3-4 luni, tot așa m-au amânat, că stați, 
că dau un telefon, că vă rezolvăm. Sunt două săp-
tămâni muncite de mine, cum să nu conteze? 
Chiar este bătaie de joc, nu e frumos. Eram pe 
post de referent. Adică, din august, nu se poate 
transmite o situație cu atâția contabili care 
câștigă atâția bani? Am 35 de ani de vechime, dar 
nu a interesat pe nimeni”, a spus Cristian Ionescu.  

Reporterii BZI l-au contactat pe primarul co-
munei Rediu, Cristi Condrea, care a transmis că 
recunoaște că există o cerere depusă, dar nu înțe-
lege de ce fostul angajat a fost sfătuit să renunțe 
la drepturile sale.  

„Are la noi o cerere, din câte știu. Cum să i se 
spună că nu are sens pentru două săptămâni? 
Dacă omul a muncit, cum să nu aibă sens? Doar 
nu a fost la muncă promoțional. Omul, dacă a 

venit, e clar că are nevoie de alea două săptămâni. 
Cred că mi-l aduc aminte pe domnul cu pricina, 
cred că, chiar eu l-am însoțit la serviciu, personal, 
să rezolve problema. Dar, din câte înțeleg, dum-
nealui a luat legătura cu compartimentul conta-
bilitate, cu care nu avem o relație profesională 
foarte reușită. Este o persoană care a venit prin 
transfer și care, între timp, a și plecat în concediu. 
Eu am înțeles că acolo i-au dat indicațiile acestea 
prețioase de care îmi spuneți dumneavoastră, că, 
de altfel, nu există asemenea răspuns, fiindcă 
omul, dacă are o zi lucrată, i-o dai. Nu merge să 
mai lași de la tine, că doar nu este rest la pâine. 
Dacă dumnealui nu și-a rezolvat treaba, să vină, 
că la noi este ușa deschisă și acordăm tot con-
cursul. Sunt de acord că sunt zilele lui, nu ale ni-
mănui, nu facem donație de zile. Știu că i-am dat 
tot concursul atunci, l-am rugat să rezolve, știu 
că îi mai trebuiau ceva zile la pensionare. Umbla 
să adune zilele, și de la o primărie, și de la alta, pe 
unde a lucrat de-a lungul vieții. Dacă nu și-a re-
zolvat treaba, să revină aici, că ușa este la fel de 
deschisă cum a fost de când sunt aici. Nu are 
treabă doamna de la contabilitate, să vină direct 
la mine, îl iau eu de mânuță și îl rezolv, să nu se 
mai ducă la contabilitate”, a spus Cristi Condrea, 
primarul comunei Rediu.  

Într-o țară în care procesul de pensionare este 
oricum unul complicat și în care mulți oameni se 
trezesc cu lipsuri în evidențele contribuțiilor, 
cazul lui Cristian Ionescu este un exemplu clar al 
disfuncționalităților birocratice. Dacă Primăria 
Rediu va reuși să remedieze situația, rămâne de 
văzut, dar, până atunci, bărbatul continuă să lupte 
pentru fiecare zi muncită și pentru un drept care 
ar trebui să îi fie garantat. 

Paula IANUȘ

Situație revoltătoare la Primăria 
Rediu! După ce a muncit în instituție, 
un bărbat din Iași a descoperit că nu i 
s-au achitat dările la stat
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Iulia Muraru este mama unor po-
liticieni cunoscuți, din Iași, Alexan-
dru și Andrei Muraru, dar nimeni nu 
știa cu ce se ocupă. Femeia a fost, o 
mare parte din viața sa, economistă, 
iar după Revoluție s-a gândit să-și 
urmeze adevărata pasiune și a deve-
nit croitoreasă. Produsele create de 
mama gemenilor Muraru sunt co-
mercializate în cadrul magazinului 
„Handmade with love by Iulia Mu-
raru”.  

Mama unor politicieni 
cunoscuți, din Iași,  
a devenit croitoreasă,  
după căderea 
comunismului! Reconversia 
profesională a fost făcută 
mai mult dintr-o nevoie 
La vârsta de 73 de ani, mama ge-

menilor Alexandru Muraru, deputatul 

PNL, și a lui Andrei Muraru, ambasa-
dor al Statelor Unite Ale Americii, 
deține un magazin cu îmbrăcăminte, 
poșete și accesorii. Produsele sunt 
create integral de ea. Femeia a po-
vestit pentru BZI că reconversia sa 
profesională a fost făcută mai mult 
de nevoie.  

„Totul a început de când eram 
mică, îmbrăcam păpușile cu haine 
create de mine integral. După o ca-
rieră ca economistă, mai exact după 
Revoluție, de frică să nu mor de 
foame, am ales să-mi urmez pasiu-
nea. Am învățat de la bunica mea să 
cos, mai apoi am avut o maestră 
care mă învăța cum să fac hainele. 
Dar, după o întâmplare amuzantă, 
am fost la un eveniment unde eram 
îmbrăcată cu pantaloni și bluza bleu-
marin, iar alte câteva persoane erau 
îmbrăcate la fel ca mine și mi-a fost 
rușine. Am ales să îmi personalizez 

propriile haine, și de aici am evoluat 
până am deschis magazinul meu de 
haine. Am avut primul magazin într-
un centru comercial, și în anul 2012 
am rămas cu magazinul de pe strada 
Vasile Alecsandri, nr. 6. Soțul m-a 
susținut mereu, cu toate că el nu 
știe nimic despre acest domeniu”, a 
spus Iulia Muraru, proprietară a ma-
gazinului Handmade with love by 
Iulia Muraru. 

Iulia Muraru: „Mi-a plăcut 
de mică să desenez, și când 
încep să creez, ideile îmi  
vin una după alta” 
Fiecare piesă vestimentară este 

creată de Iulia Muraru cu grijă și cu 
pasiune. Aceasta a povestit că, deși 
creează toate produsele cu drag, cel 
mai mult îi place să croiască și să 
coasă rochii. De la bunica sa, Iulia 

Muraru a moștenit iubirea pentru ca-
tifea, acesta fiind materialul său 
preferat.  

„Rochiile sunt preferatele mele, 
iar catifeaua este materialul meu 
preferat. Fiecare obiect creat are 
povestea lui. Nu știu de unde îmi vin 
ideile, mă uit în jur și prind inspirație. 
Mi-a plăcut de mică să desenez, și 
când încep să creez, ideile îmi vin 
una după alta”, a mai adăugat Iulia 
Muraru, proprietară a magazinului 
Handmade with love by Iulia Muraru 
și mama unor politicieni cunoscuți, 
din Iași.  

Reporterii BZI l-au contactat în 
cursul zilei de marți, 18 februarie 
2025, și pe Alexandru Muraru pentru 
a-l întreba dacă o susține pe mama 
sa și dacă poartă vreun obiect ves-
timentar creat de aceasta, însă de-
putatul PNL nu a răspuns apelurilor. 

Cătălina DRĂNICERU

Este mama unor politicieni cunoscuți, din 
Iași, dar nimeni nu știa cu ce se ocupă! De 
frică să nu moară de foame, după Revoluție, 
a devenit croitoreasă: „Mi-a fost rușine”
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Ministerul Educației și Cercetării 
(MEC) a transmis un răspuns oficial 
Sindicatelor din Educație, aruncând 
întreaga responsabilitate a decontării 
navetei profesorilor către autoritățile 
publice locale. Această decizie a 
generat nemulțumiri în rândul 
cadrelor didactice, care se confruntă 
cu dificultăți financiare în lipsa unui 
sprijin din partea autorităților 

 
Într-un document adresat Federației Sindica-

telor Libere din Învățământ (FSLI) și Federației 
Sindicatelor din Educație „Spiru Haret”, Ministerul 
Educației precizează că asigurarea fondurilor 
pentru transportul cadrelor didactice rămâne în 
sarcina primăriilor, conform principiului autono-
miei locale. Mai mult, termenul de aplicare a pre-
vederilor Legii învățământului preuniversitar nr. 
198/2023 a fost amânat până în anul școlar 2026-
2027, ceea ce înseamnă că profesorii trebuie să 
își suporte din buzunar cheltuielile pentru o pe-
rioadă mai lungă. 

Responsabilitatea decontării  
navetei profesorilor – transferată  
către administrațiile locale 
Federația Sindicatelor Libere din Învățământ 

și Federația Sindicatelor din Educație „Spiru 
Haret” au transmis Guvernului o propunere ofi-
cială de modificare a legii, prin care cer ca sursa 
de finanțare a cheltuielilor de transport ale pro-
fesorilor să fie clarificată. În forma actuală, legea 
conține contradicții, ceea ce le permite autorită-

ților locale să refuze decontarea.  
În documentul transmis pe 12 februarie 2025, 

Ministerul Educației amintește că unitățile de 
învățământ sunt cele care trebuie să fundamen-
teze sumele necesare și să le includă în bugetele 
locale. Totuși, decontarea efectivă depinde de 
fondurile disponibile la nivelul fiecărei adminis-
trații locale. În multe localități, primăriile nu alocă 
resursele necesare, ceea ce afectează direct pro-
fesorii care sunt nevoiți să facă naveta. 

În prezent, numeroși profesori se confruntă 
cu dificultăți financiare din cauza acestor întâr-
zieri, iar în unele localități primăriile refuză să 
aloce bani pentru acest drept, invocând constrân-
geri bugetare. Din cauza acestei incertitudini, 
mulți dascăli iau în considerare posibilitatea de a 
renunța la posturile din mediul rural sau la locurile 
de muncă aflate la distanță de domiciliu. 

După acest răspuns oficial, sindicatele din 
învățământ au cerut Guvernului să modifice legis-
lația printr-o Ordonanță de Urgență, astfel încât 
să fie stipulat clar că naveta profesorilor este de-
contată din bugetele locale, fără excepție. În pre-
zent, legislația conține ambiguități care permit 
primăriilor să refuze aceste plăți, ceea ce gene-
rează dificultăți pentru cadrele didactice care nu 
locuiesc în localitatea unde predau. 

Sindicatele au atras atenția că lipsa unei cla-
rificări legislative poate duce la inechități majore 
în sistemul de învățământ, deoarece unele auto-
rități locale aleg să acopere aceste costuri, în 
timp ce altele refuză. Această situație afectează 
în special profesorii din zonele mai puțin dezvol-
tate, unde veniturile sunt deja reduse, iar costurile 
navetei sunt o povară financiară semnificativă. 

Impact asupra învățământului rural 
Consecințele acestei decizii ar putea fi sem-

nificative, în special pentru școlile din mediul 
rural. Lipsa decontării navetei poate duce la difi-
cultăți în ocuparea posturilor didactice din zonele 
izolate, ceea ce ar putea afecta calitatea proce-
sului educațional. Fără o reglementare clară și 
aplicabilă imediat, problemele legate de mobilita-
tea cadrelor didactice riscă să se accentueze. 

În acest context, sindicatele avertizează că 
sistemul educațional din mediul rural este printre 
cele mai vulnerabile la această măsură, având în 
vedere că în multe localități dascălii trebuie să 
parcurgă zeci de kilometri pentru a ajunge la locul 
de muncă.  

În timp ce profesorii sunt obligați să își plă-
tească singuri naveta, Ministerul Educației sus-
ține că problema aparține administrațiilor locale. 
Această pasare a responsabilității riscă să afec-
teze întregul sistem educațional, în lipsa unor mă-
suri concrete pentru sprijinirea cadrelor 
didactice. În lipsa unor măsuri urgente, acest vid 
legislativ va continua să afecteze mii de cadre di-
dactice din întreaga țară. Autoritățile locale, con-
fruntate cu dificultăți financiare, nu vor putea să 
suporte aceste cheltuieli fără sprijin. 

Astfel, până la o eventuală soluționare a pro-
blemei, profesorii din multe localități sunt nevoiți 
să acopere singuri costurile navetei, ceea ce 
creează o presiune suplimentară asupra venitu-
rilor lor. Dacă această situație nu este remediată 
rapid, riscul ca tot mai mulți dascăli să renunțe la 
posturi va crește considerabil, afectând astfel în-
tregul sistem educațional. 

Iulia MARIA

Ministerul Educației pasează responsabilitatea 
decontării navetei profesorilor către 
autoritățile locale! Cadrele didactice – obligate 
să plătească transportul din propriul buzunar
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În ultima săptămână, la nivelul județului Iași, 
s-a înregistrat o ușoară creștere a numărului de 
cazuri de infecții respiratorii acute. Astfel, în pe-
rioada 10-16 februarie 2025, s-au înregistrat 8.652 
de cazuri de infecții virale ale căilor respiratorii 
superioare, pneumonii și gripe, cu 6,44 la sută mai 
multe decât în săptămâna precedentă.  

La Iași, a crescut numărul  
de cazuri de infecții respiratorii acute  
În perioada 10-16 februarie 2025, la Iași s-au 

înregistrat 8.652 cazuri de  infecții respiratorii 
acute. Din totalul de cazuri, s-au înregistrat 468 
internări: 174 internări la pacienții cu infecții virale 
ale căilor respiratorii superioare, 141 internări din 
cauza pneumoniilor și 153 de internări din cauza 
gripei. 

Conform datelor oferite de Compartimentul 
de Supraveghere Epidemiologică și Control Boli 
Transmisibile din cadrul Direcției de Sănătate Pu-
blică Iași, în săptămâna 10 – 16.02.2025, s-au în-
registrat 8.652 cazuri de infecții respiratorii 
acute, cu 6,44% mai multe față de săptămâna 03 
– 09.02.2025: 6.571 sunt infecții virale ale căilor 
respiratorii superioare, 1.562 sunt pneumonii și 
519 cazuri de gripă. În intervalul de timp mențio-

nat, s-a înregistrat un caz de gripă A, confirmată 
prin test RT-PCR. Tot în același interval, nu au fost 
înregistrate decese. Din analiza stratificată pe 
grupe de vârstă reiese că incidența cea mai mare 
pentru IACRS și gripă este la grupa de vărstă 5-14 
ani, iar pentru pneumonii este la grupa de vârstă 
15-49 ani. De asemenea, în săptămâna 10 – 
16.02.2025, au fost raportate 468 internări, repre-
zentând 5,40% din numărul total de cazuri, cu 33 
mai puține față de saptămâna 03 – 09.02.2025: 
IACRS (infecții virale ale căilor respiratorii supe-
rioare) – internări – 174; Pneumonii – internări – 
141; Gripe – internări – 153”, au transmis reprezen-
tanții Direcției de Sănătate Publică Iași.  

Aproape 60.000 de ieșeni s-au imunizat 
împotriva gripei, până în prezent 
Până în data de 18 februarie 2025, 

58.552 de ieșeni s-au vaccinat antigripal. Din to-
talul de persoane imunizate, 56.647 au beneficiat 
de vaccin compensat 100% sau 50%, iar 
1.875 persoane au plătit prețul întreg al vaccinului 
antigripal. 

„Cu privire la vaccinarea antigripală, conform 
ultimelor date centralizate, din luna septembrie și 
până astăzi, 18 februarie 2025, s-au vaccinat 

58.552 persoane din județul Iași, din care 56.647 
au beneficiat de vaccin antigripal compensat 
100% sau 50%, pe baza rețetelor eliberate de  me-
dicul de familie sau medicul specialist, cu care s-
au prezentat la farmaciile aflate în contract cu 
Casa de Asigurări de Sănătate, iar restul de 1.875 
au beneficiat de vaccin prin achiziție proprie de 
la aceste farmacii”, au transmis reprezentanții 
DSP Iași.  

Menționăm că de vaccinare antigripală com-
pensată 100% beneficiază copiii cu vârstă de 
până la 18 ani, persoanele peste 65 de ani și per-
soanele cu boli cronice care au peste 45 de ani, 
precum și gravidele. Persoanele cu vârstă cu-
prinsă între 45 și 65 de ani pot achiziționa vaccinul 
la un preț compensat de 50%. Vaccinul antigripal 
se află încă din luna septembrie, iar pentru a be-
neficia de imunizare ieșenii trebuie să se prezinte 
la medicul de familie pentru prescripție. Persoa-
nele care nu beneficiază de vaccin compensat îl 
pot cumpăra din farmacii, prețul variind între 65 
și 70 de lei. Vaccinul antigripal este cea mai efi-
cientă metodă de protecţie împotriva gripei. 
Amintim că, în perioada 10-16 februarie 2025, la 
Iași, numărul de cazuri de infecții respiratorii 
acute a crescut ușor. 

Codruța ȘOROAGĂ

Numărul de cazuri de infecții 
respiratorii acute a crescut, la 
Iași! 468 de persoane au avut 
nevoie de internare în spital
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Un tânăr de 26 de ani, din Vaslui, a fost prins 
cu droguri de mare risc, după ce a încercat să fure 
produse dintr-un supermarket. După ce a fost 
arestat pentru furt, anchetatorii au descoperit în 
timpul perchezițiilor corporale că suspectul deț-
inea asupra lui 3,5 grame de droguri. Astfel, pe nu-
mele lui s-a întocmit dosar penal ce privește 
traficul de droguri. 

Un tânăr, prins cu droguri,  
după ce a încercat să fure  
dintr-un supermarket din Vaslui 
În luna februarie 2021, Cosmin Tudosă, un 

tânăr de 26 de ani, a fost prins cu droguri, după 
ce a încercat să fure dintr-un supermarket din Va-
slui. Organele de poliție au fost alertate imediat și 
l-au dus la secție pentru identificare și interoga-
toriu. Pe parcursul cercetării, în urma unei per-
cheziții corporale, asupra lui au fost găsite 3,5 
grame de droguri de mare risc. După incident, 
bărbatul a fost învinuit de trafic de droguri și ares-

tat preventiv. Peste un an, când cazul a ajuns la 
Curtea de Apel Iași, acesta a fost eliberat și pus 
sub control judiciar. Acum, dosarul încă se află la 
Curtea de Apel Iași, unde Cosmin Tudosă își do-
rește achitarea. În cadrul procesului, avocata tâ-
nărului susține că nu există suficiente probe care 
să demonstreze că acesta intenționa să vândă 
drogurile. 

„A fost surprins de agentul de pază al unui su-
permarket din Vaslui că încerca să sustragă niște 
produse din acel magazin. Organele de poliție l-
au identificat și l-au dus la sediul lor. În cadrul in-
terogării, după o percheziție corporală, s-au găsit 
3,5 grame de canabis, drog de mare risc. Nu 
există nicio dovadă că inculpatul deținea drogurile 
pentru trafic. Rândul de probe din care ar rezulta 
că aceste droguri erau deținute în vederea vân-
zării sunt procese-verbale întocmite de organele 
de poliție. Nu există niciun martor sau orice altă 
probă din dosar care să demonstreze că era vorba 
de trafic de droguri”, a declarat avocata Maria 
Cristea. 

Inculpatul afirmă  
că nu își poate reface viața după arest 
Pe data de 18 februarie 2025, a avut loc un nou 

termen de judecată la Curtea de Apel Iași. În fața 
instanței, inculpatul Cosmin Tudosă a solicitat 
achitarea, susținând că nu era vorba de trafic de 
droguri, ci de deținerea acestora pentru consum 
propriu. 

„Vreau să spun că îmi pare rău de ce s-a în-
tâmplat. Vreau să-mi refac viața. Vreau să mă an-
gajez, dar toți îmi dau cu șutul în fund. De fiecare 
dată când dau să merg undeva să muncesc, sunt 
alungat. Am încercat să mă schimb, dar este greu, 
având un așa trecut. Am consecințe mari în urma 
acestui eveniment”, a susținut Cosmin Tudosă, în 
instanță. 

Cazul tânărului prins cu droguri rămâne în 
atenția judecătorilor, iar decizia finală va fi luată 
în funcție de probele prezentate în instanță. 

Marinela CHIHAI

Un tânăr a fost prins cu canabis, după ce a 
încercat să fure dintr-un supermarket:  
„După o percheziție corporală, s-au găsit 3,5 
grame de droguri de mare risc asupra sa”
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La Școala Gimnazială „Garabet 
Ibrăileanu” din Târgu Frumos, județul 
Iași, o situație tensionată a escala-
dat, lăsând o clasă aproape goală. 
De două zile, Elena Barbu, învăță-
toare la clasa I, predă lecțiile având 
un singur elev în bancă, în timp ce 
ceilalți 29 de copii sunt ținuți acasă 
de părinți, într-un protest fără pre-
cedent. 

Situație tensionată la o 
școală din Iași, unde o 
învățătoare predă  
pentru un singur elev 
„Idila” contestată vehement de 

preotul Vasile Cucoș pare să fi apă-
rut în urma unor afirmații făcute 
chiar de învățătoarea Elena Barbu, 
după cum afirmă slujitorul Domnu-
lui. Preotul susține că aceasta l-ar fi 
acuzat că ar fi dezvoltat o pasiune 
pentru ea. 

„Învățătoarea a zis că eu am sim-
patii față de ea, că umblu după fusta 
ei, că am dezvoltat o pasiune și de 
asta nu o las în pace. Nici nu știu de 
ce a spus asemenea lucruri, îmi este 
greu să îmi păstrez calmul”, a decla-
rat preotul Vasile Cucoș, părintele 
unui copil din clasă. 

Acesta respinge categoric orice 
speculație privind o posibilă „idilă” și 
susține că singura sa preocupare 
este binele copilului său și dreptul 
acestuia de a învăța într-un mediu 
sigur. Băiatul preotului este elevul 
învățătoarei Elena Barbu. 

Totul a început cu un conflict 
între preotul Vasile Cucoș și învăță-
toarea Elena Barbu. Nemulțumit de 
anumite comportamente pe care le 
considera nepotrivite, Vasile Cucoș 
a decis să-i ofere copilului său un 
dispozitiv de înregistrare pentru a 
documenta presupusele abuzuri din 
clasă. Această acțiune a stârnit un 
scandal imens între părinți, iar 29 
dintre aceștia au hotărât să nu își 
mai trimită copiii la școală. Astfel, de 
două zile, în clasă este prezent doar 
fiul preotului și învățătoarea.  

În încercarea de a obține o de-
clarație oficială, reporterii BZI au 
stat de vorbă cu învățătoarea Elena 
Barbu. Cu toate acestea, aceasta a 
refuzat să ofere un punct de vedere, 

invocând restricții impuse de an-
cheta în curs. Vizibil marcată de si-
tuația în care se află, învățătoarea a 
refuzat categoric orice dialog. 

Mihaela Prisacariu, directorul 
Școlii Gimnaziale „Garabet Ibrăi-
leanu” din Târgu Frumos, a confir-
mat existența unei anchete interne. 

„Am primit sesizări din partea 
părinților și acestea sunt în curs de 
soluționare. În 30 de zile se soluțio-
nează toate cererile și toate sesiză-
rile. În afară de asta, nu pot da nicio 
informație, se fac cercetări în conti-
nuare. Este problema părinților care 
nu-și dau copiii la școală, elevii vor 
primi absențe. Suntem în cercetări 
momentan. Totul a plecat de la un 
conflict personal dintre un părinte 
(preotul Vasile Cucoș – n.r.) care are 
o problemă personală cu doamna 
învățătoare”, a declarat Mihaela Pri-
sacariu, director la Școala Gimna-
zială „Garabet Ibrăileanu” din Târgu 
Frumos. 

Preotul Vasile Cucoș: „Ea  
a creat un întreg scenariu”  
Pe de altă parte, preotul Vasile 

Cucoș, părintele băiețelului care 
continuă să frecventeze cursurile, a 
oferit o perspectivă detaliată asupra 
situației. 

„În anul trecut școlar a fost o ex-
cursie la clasă, în opinia mea au fost 
ceruți mai mulți bani decât face și 
am cerut explicații prin soția mea, 
care este cadru didactic în aceeași 
școală. A fost luată, pur și simplu, 
sub forma că «ce mai vrei să știi», și 
atunci când am văzut că e așa, am 
zis că gata, din momentul ăsta eu 
mă ocup, ca părinte, de ceea ce în-
seamnă școala pentru copilul meu. 
Am luat responsabilitatea asta. Ulte-
rior, doamna a început să facă dis-
criminări la clasă, să nu îmi mai 
scoată copilul la tablă, să nu fie con-
trolat la teme. În anul următor care 
a început am încercat să îi spun că 
sunt probleme, dar să nu băgăm co-
piii în așa ceva. Ea mi-a zis că nu 
există așa ceva, că nu băgăm copiii, 
apoi, ce a urmat a declanșat tot con-
flictul ăsta. Doamna învățătoare a în-
ceput să nu-mi mai primească 
copilul la After School și ulterior am 

văzut că este și ilegal să facă After 
School cu elevii de la clasă. Ea a 
creat un întreg scenariu, că de la 
spațiul de joacă unde se întâmplă 
After School-ul de după ore nu s-ar 
mai dori primirea copilului meu 
acolo. Ea a făcut mai departe After 
School cu toți copiii, iar eu, din mo-
mentul ăla, am început să-mi caut 
cumva dreptatea copilului, că nu 
poți sta cu mâna în sân”, a declarat 
Vasile Cucoș. 

Vasile Cucoș a explicat și moti-
vele pentru care a recurs la înregis-
trările audio. Preotul i-a montat 
băiatului din clasa I un dispozitiv de 
înregistrare cu care l-a trimis la 
școală pentru a o înregistra pe învă-
țătoarea Elena Barbu. 

„Am înregistrat-o deoarece am 
vrut să văd ce se întâmplă în clasă, 
când e doar ea cu copiii. Și atunci 
am remarcat alte lucruri: agresiuni 
verbale, nici nu mai vorbim, scos co-
piii afară de la ore, pedepse fizice, să 
stea în spatele clasei, că n-are voie 
să iasă toată ziua din bancă, n-are 
voie să se așeze jos, să stea în pi-
cioare toată ora și multe altele. Co-
pilul venea acasă și îmi spunea, am 
vrut să mă asigur. De ce să treacă 
copiii prin așa ceva?”, a spus preotul 
Vasile Cucoș. 

Cu toate acestea, acțiunile sale 
au avut consecințe neașteptate, 
spune el. 

„Doamna învățătoare a început 
scandalul și s-a dus la poliție, că eu 
o hărțuiesc, o filmez și pentru asta 
eu sunt un pericol pentru ea. Mai de-
parte, a întors părinții asupra mea, i-
a unit pe toți și i-a întors pe toți 
împotriva mea, în afară de doi care 

au avut tăria să mă sune și să-mi 
spună în față că e adevărat și că mă 
înțeleg”, a explicat Vasile Cucoș, 
preot paroh la biserica din Balș. 

Ceilalți părinți au decis să-și țină 
copiii acasă, considerând că pre-
zența dispozitivului de înregistrare 
creează un mediu ostil. 

„Este revoltător ce se întâmplă. 
Este un conflict vechi. Noi nu ne 
putem da copiii la școală din cauza 
unui copil care îi terorizează cu un 
dispozitiv de înregistrare. Dar ce în-
seamnă asta? Unde suntem? Nici 
copiii nu vor să mai meargă la 
școală”, a declarat un părinte care 
are copilul în clasa I la învățătoarea 
Elena Barbu. 

În timp ce anchetele sunt în des-
fășurare, copiii rămân acasă, iar 
procesul educațional este grav afec-
tat. Comunitatea locală este divi-
zată, iar tensiunile dintre părinți și 
cadrele didactice cresc pe zi ce 
trece. 

Această situație evidențiază im-
portanța comunicării eficiente între 
părinți și cadrele didactice, precum 
și necesitatea unor mecanisme 
clare de rezolvare a conflictelor în 
mediul școlar. Este esențial ca toate 
părțile implicate să colaboreze pen-
tru a restabili un mediu educațional 
sigur și propice dezvoltării armo-
nioase a copiilor. 

Cazul de la Școala Gimnazială 
„Garabet Ibrăileanu” din Târgu Fru-
mos, județul Iași, unde o învățătoare 
predă pentru un singur elev, ser-
vește drept exemplu al complexității 
relațiilor dintre părinți, elevi și cadre 
didactice. 

 Iulia MARIA

Fierbe o școală din Iași! O învățătoare ține orele cu 
un singur elev, fiul unui preot, după ce restul 
copiilor nu sunt lăsați de părinți la cursuri. Motivul 
ar fi o „idilă”, negată total de slujitorul Domnului
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Încă un polițist din Iași a 
ajuns după gratii. Agentul 
Vlăduț P., în vârstă de 49 
de ani, a fost reținut  
pentru 24 de ore de colegii 
săi din Botoșani. Acesta 
conducea cu viteză, iar 
după ce a fost oprit în 
trafic, i s-a făcut testare cu 
aparatul alcooltest. Pentru 
că valoarea s-a dovedit a fi 
uriașă, agentul a fost reținut 

 
Unul dintre cei mai vechi polițiști 

angajați la Serviciul Logistic din ca-
drul Inspectoratului de Poliție Jude-
țean (IPJ) Iași a fost reținut pentru 
24 de ore. Agentul a fost tras pe 
dreapta de polițiștii din Botoșani, 
pentru că se deplasa cu un autotu-
rism, cu viteză. Totul s-a petrecut pe 
15 februarie, în localitatea 
Românești, unde agenții din cadrul 
Secției de Poliție Rurală nr. 10 Ștefă-
nești au făcut semnal de oprire co-

legului lor din Iași. Acesta prezenta 
halenă alcoolică, motiv pentru care 
a fost testat cu aparatul alcooltest. 
Nu mică le-a fost mirarea polițiștilor 
botoșăneni când au văzut că acesta 
se afla în pragul comei alcoolice. 

Agentul Vlăduț de la 
Serviciul Logistică a fost 
reținut pentru 24 de ore 
Reprezentanții Inspectoratului 

de Poliție Județean (IPJ) Iași au 
transmis câteva precizări legate de 
incident. „În urma testării cu apara-
tul etilotest, s-a constatat o alcoole-
mie de 1,46 mg/l alcool pur în aerul 
expirat, o valoare care indică un grad 
avansat de ebrietate. Conducătorul 
auto a fost condus la o unitate me-
dicală pentru recoltarea probelor 
biologice, în vederea stabilirii exacte 
a concentrației de alcool în sânge. 
Având în vedere gravitatea situației, 
polițiștii au emis o ordonanță de re-
ținere pentru 24 de ore, iar bărbatul 
a fost dus în Centrul de Reținere și 

Arestare Preventivă al I.P.J. Boto-
șani”, au precizat reprezentanții In-
spectoratului de Poliție Județean 
(IPJ) Botoșani. 

Un alt polițist de la Iași, 
arestat după ce a provocat 
un accident, beat fiind 
În ultima perioadă, la Iași, dar și 

în restul țării, mai mulți polițiști au 
făcut „cunoștință” cu arestul din 
cauza infracțiunilor pe care le-au 
comis. La finalul anului trecut, unul 
dintre cei mai apreciați polițiști din 
cadrul Serviciului Pentru Acțiuni 
Speciale (SAS) Iași a fost arestat 
pentru că a provocat un accident ru-
tier mortal la Brașov. Vlad Roșca se 
afla sub influența alcoolului. „La data 
de 30 noiembrie, în jurul orei 20:00, 
un accident rutier grav a avut loc în 
Poiana Brașov, pe strada Poiana Ur-
sului, soldat cu decesul unui pieton 
și rănirea altuia. Un autoturism con-
dus de un bărbat de 42 de ani, din 
Iași, a lovit doi pietoni, un bărbat și o 

femeie, ambii în vârstă de 21 de ani, 
care se aflau pe carosabil. Echipa-
jele medicale au intervenit de ur-
gență, însă, în pofida eforturilor, 
bărbatul a fost declarat decedat. Po-
lițiștii au constatat că șoferul se afla 
sub influența alcoolului, aparatul eti-
lotest indicând o alcoolemie de 0,78 
mg/l alcool pur în aerul expirat. 
Acesta a fost transportat la spital 
pentru recoltarea probelor biologice, 
iar ulterior a fost reținut pentru 24 
de ore și introdus în Centrul de Reți-
nere și Arestare Preventivă al IPJ 
Brașov. În cauză, s-a deschis un 
dosar penal pentru ucidere din 
culpă, vătămare corporală din culpă 
și conducere sub influența alcoolu-
lui”, au transmis atunci reprezentan-
ții Inspectoratului de Poliție 
Județean (IPJ) Brașov. Acum, agen-
tul Vlăduț de la Serviciul Logistică, 
care a fost reținut pentru 24 de ore, 
va avea de dat explicații în fața legii. 

Sorin PAVELESCU

Agentul Vlăduț, unul dintre cei mai vechi 
polițiști din Iași de la Serviciul Logistică, 
a fost reținut pentru 24 de ore. Conducea 
cu viteză, în pragul comei alcoolice
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Un pacient ajuns vineri, 14 februarie 2025, la 
Unitatea de Primiri Urgențe a Spitalului Clinic Ju-
dețean de Urgență „Sf. Spiridon” Iași, din cauza 
unei luxații, a rămas șocat când a constatat că ra-
diologia din unitatea medicală funcționează doar 
parțial.  

Un pacient din județul Neamț care a 
ajuns la Urgențe din cauza unei luxații 
a fost dezamăgit când a aflat cu ce 
probleme se confruntă radiologia  
de la Spitalul „Sf. Spiridon” Iași 
Un pacient, căruia am ales să-i protejăm iden-

titatea, a ajuns vineri, 14 februarie 2025, la Unita-
tea de Primiri Urgențe a Spitalului Clinic Județean 
de Urgență „Sf. Spiridon” Iași, din cauza unei luxa-
ții. Deoarece radiologia din Urgențe nu funcționa, 
bărbatul susține că s-a stabilit ca radiografia să 
fie realizată în cadrul Secției Clinice de Gastroen-
terologie. Ajuns aici, s-a constatat că și radiologia 
de aici s-a defectat, astfel că bărbatul a ajuns 
până la urmă să facă radiografia în Ambulatoriul 
Integrat al unității medicale.  

„Am ajuns vineri (n.r. – 14 februarie 2025) la 
Unitatea Primiri a Spitalului «Sf. Spiridon», am 
avut o luxație la un picior. Am avut nevoie de ra-
diografie, dar am aflat că radiologia din UPU nu 
funcționa. Din acest motiv, am fost dus în Secția 
de Gastroenterologie, dar și radiologia de aici s-a 
defectat. Am ajuns, până la urmă, să mi se facă 

radiografia în Policlinică, la etajul II. Nu mi-a venit 
să cred că există asemenea probleme într-un spi-
tal atât de important, cum e Spitalul «Sf. Spiri-
don». Spitalul «Sf. Spiridon» este prima interfață 
pe care pacientul o are cu sistemul medical din 
Iași”, a declarat, sub protecția anonimatului, un 
pacient ajuns vineri la Unitatea de Primiri Ur-
gențe. Menționăm că, în decursul a doar 24 de ore, 
la Unitatea de Primiri Urgențe a Spitalului Clinic 
Județean de Urgență „Sf. Spiridon” Iași au ajuns 
44 de cazuri de ortopedie.  

Prof. dr. Diana Cimpoeșu: 
„Ne descurcăm cu resursele pe care le 
avem, iar prioritate au,  
în mod evident, urgențele” 
Reprezentanții Spitalului Clinic Județean de 

Urgență „Sf. Spiridon” Iași au explicat că s-au 
făcut demersuri pentru punerea în funcție atât a 
radiologiei din UPU, cât și pe cea din cadrul Sec-
ției Clinice de Gastroenterologie.  

„Radiologia din UPU nu funcționează din luna 
iulie 2024, am anunțat service-ul. S-a stricat și ra-
diologia de la Gastroenterologie și i s-a făcut ra-
diografie în Chirurgie. Este anunțat service-ul și 
pentru Gastroenterologie. În Ambulatoriu se rea-
lizează explorări radiologice în paralel cu cele din 
Clinica de Chirurgie. În Ambulatoriu se realizează 
explorări radiologice pentru cei care au probleme 
la membrele superioare. Tocmai pentru a crește 

eficiența. Deci, cât este deschis Ambulatoriul, se 
fac radiografii și aici pentru pacienții care se pot 
deplasa, cei cu fracturi sau entorse la mână, an-
tebraț. Dacă e un pacient care se deplasează 
greu, chiar dacă era membru superior afectat, tot 
în Clinica de Chirurgie i se face explorarea. Ne de-
cidem în funcție de starea pacientului, dacă este 
un pacient mobil, care se poate deplasa pe picioa-
rele lui, și are nevoie de radiografie la membru su-
perior, atunci se face în Policlinică, iar dacă este 
mai greu mobilizabil, atunci, clar, facem în Chirur-
gie. Pentru Gastroenterologie avem făcută solici-
tare la un service care face programări și o să vină 
să rezolve, iar pentru partea de radiologie din Ur-
gențe sunt făcute solicitări către Ministerul Sănă-
tății și către Consiliul Local. Noi, având două 
instituții care patronează, așteptăm de la ele file 
de buget ca să rezolvăm situația. Ne descurcăm 
cu resursele pe care le avem, iar prioritate au, în 
mod evident, urgențele, la care este indicat, din 
start, Computer Tomografia. Sunt anumite frac-
turi, de exemplu, fractura de calcaneu, pentru 
care se realizează din start Computer Tomografie. 
Depinde de la caz, la caz”, a declarat prof. dr. 
Diana Cimpoeșu, purtător de cuvânt al Spitalului 
Clinic Județean de Urgență „Sf. Spiridon” Iași.  Re-
porterii BZI au scris în trecut și despre radiologia 
de la Spitalul de Copii „Sf. Maria” Iași, care funcțio-
nează doar parțial.  

Codruța ȘOROAGĂ

Un pacient ajuns la urgență, din cauza unei luxații, 
a rămas șocat când a constatat cu ce probleme se 
confruntă radiologia de la Spitalul „Sf. Spiridon” Iași
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O șoferiță de 24 de ani, din Botoșani, 
a blocat angajații unui magazin din 
Iași după ce și-a parcat mașina în 
fața ușii de la intrare,  
iar oamenii nu mai puteau ieși 

 
Incidentul a avut loc marți, 18 februarie 2024, 

de la ora 08:00 până la 10:30. Tânăra șoferiță a 
parcat mașina sa marca Opel în fața unui magazin 
de blănuri de pe stradela Bărboi, nr. 5. Angajații 
nu au sesizat inițial, însă, după câteva ore, un 
client i-a atenționat, deoarece nu putea intra în 
magazin. 

Șoferița de 24 de ani  
a blocat angajații în magazin 
La ora 10:00, angajații au cerut ajutorul poli-

țiștilor locali și au ajuns imediat la fața locului. 
Proprietara mașinii era de negăsit, astfel, a fost 
chemată echipa de ridicări. Vehiculul era parcat 
chiar în fața intrării, pe scări, iar oamenii nu aveau 
cum să intre sau să iasă din clădire. „Ne-au con-
tactat undeva pe la ora 10:00 angajații, deoarece 

nu puteau să iasă din magazin, și clienții i-au 
atenționat că nici ei nu au putut intra în interior. 
Totuși, când am ajuns acolo, aceștia ne-au preci-
zat că mașina era acolo de la ora 08:00 dimineața, 
însă nu au sesizat inițial. Deci ei au stat timp de 3 
ore așa, nu au putut ieși din magazin. Când am 
ajuns acolo, nu am găsit vreun număr de contact 
sau ceva, astfel, am dispus imediat ca mașina să 
fie ridicată”, a declarat Marius Gheorghieș, polițist 
local din Iași. 

Șoferița este G.M., cu vârsta de 24 de ani, ce 
are domiciliul în Botoșani. După câteva ore, a venit 
la sediul Servicii Publice Iași, unde sunt duse ma-
șinile ridicate. Tânăra a precizat polițiștilor că se 
grăbea la un interviu pentru angajare și nu s-a 
uitat unde a parcat mașina. Totuși, acest lucru o 
va costa peste 1.000 de lei, taxa de ridicare a ma-
șinii și amenda primită. Recent, în zona CUG, o 
mașină a fost acoperită de pietriș după ce a fost 
abandonată. 

„După câteva ore, proprietara a venit să își re-
cupereze mașina. A precizat că se grăbea la un 
interviu, de asta a lăsat vehiculul parcat așa. To-
tuși, ar fi putut să se uite înainte, ca să nu deran-

jeze. În acest sens, a trebuit să aplicăm o san-
cțiune, iar la câteva ore, proprietara a venit să își 
recupereze mașina”, a mai spus polițistul local. 

Municipiul Iași este sufocat de mașini  
Zilnic, polițiștii locali din Iași aplică zeci de 

amenzi, însă situația traficului în oraș este tot mai 
groaznică.  

„Pentru noi a devenit o normalitate, nu ne mai 
miră nimic, zilnic ridicăm peste 10 mașini, aplicăm 
amenzi, dar nu se schimbă mare lucru, a doua zi 
găsim mașini parcate neregulamentar în aceleași 
locuri. Tot ce putem face este să ne continuăm 
activitatea și să sperăm că șoferii vor deveni mai 
conștiincioși. Înțeleg când situația nu permite să 
parchezi sau e chiar o urgență. Totuși, de multe 
ori, șoferii nu vor să plătească taxa de parcare și 
aleg să lase mașina pe trotuar, într-o intersecție 
sau să blocheze o cale de acces”, a încheiat Ma-
rius Gheorghieș, polițist local din Iași. 

După ce a blocat angajații în magazin, șoferița 
de 24 de ani va trebui să plătească și amenda. 

Petronel ȘTEFAN

O șoferiță de 24 de ani, din Botoșani, a blocat 
mai mulți angajați într-un magazin din Iași. 
Tânăra a parcat mașina în fața ușii de la 
intrare: „Se grăbea la un interviu de angajare”
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LOC DE MUNCĂ 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de păsari 

din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 

multe detalii, va rugăm sa ne contactați la 

numărul de telefon: 0232.222.111.
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant HVAC 
Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul de 

proiectare si ofertare instalatii HVAC 
(termice, climatizare, ventilatie, eva-
cuarea fumului și a gazelor fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms Of-

fice, cunostiintele de MagiCad constituie 
un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, aten-
tie la detalii, disponibilitate pentru pro-
gram prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 

Oferirea de asistenta tehnica si su-
port in faza de executie 

Realizarea de memorii tehnice, bre-
viare de calcul, scheme functionale, etc. 

Intocmirea listelor de cantitati, caie-
telor de sarcini, documentatiilor de avize, 
dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in con-
formitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna  
(in cazul deplasarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele necesare 

ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SUDORI, 

LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-mail la 
adresa: office@das.ro sau se pot depune 

la sediul societatii din Iasi, str.Aurel 
Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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Subscrisa Cabinetul individual 
de insolvenţă Agafitei Diana, în 
calitate de lichidator  judiciar 
al debitoarei S.C. MGH LUX 
BUS S.R.L. cu sediul social in 
Mun. Iasi, Sos. Nationala, nr. 
48A, bl. C6, sc. A, et.1, ap.1, 
județul Iași, număr de ordine în 
Registrul Comertului 

J22/107/1994, Cod unic 
înregistrare 5185627, 
desemnat prin Incheiere nr. 
100/25.10.2022 pronunţată de 
Tribunalul Iași, Secţia II Civilă - 
Faliment, în dosarul nr. 
5088/99/2022 (nr. Vechi 
219/2022), anunţă organizarea 
la data de 28.02.2025, ora 
11.00 la punctul de lucru al 
lichidatorului judiciar din Mun. 

Iaşi, str. Sf. Lazăr, nr. 4, Bl. 
Peneş Curcanu, sc. TR. IV, 
mezanin, cabinet nr.5, a 
licitaţiei publice de vânzarea in 
bloc a bunurilor mobile ce 
constau în mijloace de 
transport (autovehicule) la 
prețul de vânzare de 23.580 lei  
fără TVA. În caz de 
neadjudecare, următoarele 
şedinţe de licitații publice de 

vânzare, cu strigare, se vor 
desfăşura la urmatoarele date: 
07.03.2025 si 14.03.2025 ora 
11.00, la sediul la punctul de 
lucru al lichidatorului judiciar 
din Mun. Iaşi, str. Sf. Lazăr, nr. 
4, Bl. Peneş  Curcanu, sc. TR. 
IV, mezanin, cabinet nr.5. 
Relații la telefon : 
0745.656761

Dosar nr. 3928/2022 
Data  14.02.2025 

Publicatie de vanzare imobiliara 
Subsemnatul, Iovu Dragos, executor judecatoresc in circumscriptia 

Judecatoriei Iasi, cu sediul in Iasi, Sfantul Lazar nr. 2, bl. Mihail 
Kogalniceanu, mezanin, Judetul Iasi, 

In conformitate cu dispozitiile art. 839 alin. 1 C. pr. civ., aducem la 
cunostinta generala ca, in data de 21.03.2025, ora 10:00, va avea loc la 
sediul B.E.J. Iovu Dragos, din Iasi, Sfantul Lazar nr. 2, bl. Mihail 
Kogalniceanu, mezanin, Judetul Iasi,  vanzarea la licitatie publica a 
imobilului situat in Stanilesti - 737485, Judetul Vaslui, constand in teren 
extravilan in suprafata de 2.100 m.p. din acte si suprafata de 1.975 m.p. 
masurata, situat in tarla 52, parcela 896/89, avand categoria de 
folosinta vie, avand numar cadastral 75168, inscris in CF nr. 75168, a 
localitatii Stanilesti.  

Imobilul descris este proprietatea lui NECHIFOR Alexandru Ioan, cu 
domiciliul in Husi, Str. Arion nr. 5, Judetul Vaslui, care datoreaza  
creditoarei AGRICOVER DISTRIBUTION S.A., CIF: 13443360, 
J23/2344/2017, cu sediul in Voluntari, B-dul Pipera nr. 1B, bl. CLADIREA 
DE BIROURI CUBIC CENTER, et. 8, Judetul Ilfov, suma de 112.718,64 Lei, din 
care 7.632,00 lei cheltuieli de executare silita. 

Preţul la care a fost evaluat imobilul este de 167.722,00 Lei, 
echivalentul a 33.700 de euro, calculat la cursul de schimb valutar 
anuntat de BNR la data de 04.02.2025, respectiv 1 euro/4,9769 ron şi a 
fost stabilit de expertul Munteanu Vasile, nr. legitimatie 14433/2024, 
membru A.N.EV.A.R. din cadrul GMT Evaluari si Consultanta, cu sediul 
in Vaslui, Str. Eugen Barbu, nr. 8, Judetul Vaslui. 

Preţul de pornire a licitaţiei este de 167.722,00 Lei. 
Conform extrasului de Carte Funciara, asupra imobilului mentionat, 

a fost instituita masura asiguratorie a sechestrului, in baza Act 
administrativ Ordonanta in dosarul nr. 1257/268/P/2023, din data de 
22.07.2024, emis de Parchetul de pe langa Judecatoria Husi; Act 
administrativ Proces-verbal de aplicare a sechestrului din data de 
30.07.2024, emis de Inspectoratul General al Politiei Romane – 
Inspectoratul de Politie Judetean Vaslui – Serviciu de Investigare a 
Criminalitatii Economice. 

Executarea silita se efectueaza in baza titlului executoriu: Bilet la ordin 
seria BRDE3AM nr. 0980206, emis la data de 18.03.2022 de Zooprod SRL, 
scadent la data de 05.12.2022. 

Prezenta publicatie de vanzare a fost intocmita in conformitate cu 
dispozitiile art. 839  C. pr. civ. si afisata la data de 14.02.2025, la sediul 
Biroului executorului judecatoresc. 

Somam pe toti cei care pretind vreun drept asupra imobilului urmarit 
sa-l anunte pe executorul judecatoresc inaintea datei stabilite pentru 
vanzare. 

Invitam pe toti cei care doresc sa cumpere imobilul sa se prezinte la 
termenul de vanzare, locul fixat si ora stabilita, avand asupra lor acte de 
identitate si, pana la aceasta data, sa prezinte oferte de cumparare. 

Potrivit dispozitiilor art. 839 alin.1 lit. l) C. pr. civ., ofertantii trebuie sa 
consemneze o cautiune reprezentand 10% din preţul de începere a 
licitaţiei, pe seama si la dispozitia B.E.J. Iovu Dragos, avand C.I.F. RO 
41092982, in contul de consemnari deschis la LIBRA INTERNET BANK S.A., 
SUC. IASI, RO42BREL0002000722050102 - RON, 
RO31BREL0002000722050300 - USD, RO63BREL0002000722050500 - 
CHF. 

Prezenta publicatie de vanzare contine un numar de 1 (unu) pagini. 
Executor judecatoresc, Iovu Dragos 
T.V.
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Primăria Rediu din județul Iași  
a lansat o licitație de peste  
3,9 milioane de euro pe platforma 
Sistemului Electronic de  
Achiziții Publice  

 
Contractul are ca obiect execuția lucrărilor 

pentru obiectul de investiții „Înființarea unei Școli 
Verzi în comuna Rediu, județul Iași”. Procedura 
este una simplificată, iar firmele interesate pot 
depune ofertele financiare până, cel târziu, la data 
de 10 martie 2025. 

Licitație de peste 3,9 milioane de euro 
în comuna Rediu din județul Iași  
Potrivit informațiilor publicate pe platforma 

Sistemului Electronic de Achiziții Publice (SEAP), 
finanțarea proiectului privind înființarea unei 
Școli Verzi, din comuna Rediu, este asigurată prin 
Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR). 
Valoarea contractului scos la licitație este de 
16.439.453 de lei, fără TVA, adică 19.562.949 de lei, 
cu TVA inclus, aproximativ 3.930.591 de euro, cu 
TVA.  

„Sursa de finanțare: Achiziționarea lucrărilor 
de execuție este finanțată conform contractului 
de finanțare numărul 11834/26.07.2024 din cadrul 
Planului National de Redresare și Reziliență, cod 
39, acordată beneficiarului de către Ministerul 

Educației, în cadrul apelului «Construirea și dez-
voltarea unei rețele-pilot de școli verzi», prin 
PNRR, Pilonul VI Politici pentru noua 
generație/Componenta C15 Educație/Reforma 6. 
Actualizarea cadrului legislativ pentru a asigura 
standarde ecologice de proiectare, construcție și 
dotare în sistemul de învățământ 
preuniversitar/Investiția 10. Dezvoltarea rețelei de 
școli verzi și achiziționarea de microbuze verzi. 
Valoarea estimată totală: 16.439.453,27 lei, la care 
se adaugă TVA, împărțită după cum urmează: 
Cheltuieli pentru obținerea și amenajarea terenu-
lui: 26.482,86 lei, la care se adaugă TVA. Construc-
ții și instalații: 13.501.007,28 lei, la care se adaugă 
TVA. Montaj utilaje, echipamente tehnologice și 
funcționale: 141.946,17 lei, la care se adaugă TVA. 
Utilaje, echipamente tehnologice și funcționale 
care necesită montaj: 2.118.695,48 lei, la care se 
adaugă TVA. Dotări: 641.842,82 lei, la care se 
adaugă TVA. Organizare de șantier: 9.478,66 lei, la 
care se adaugă TVA”, se arată în documentele pu-
blicate pe SEAP. 

Conceptul de Școală Verde desemnează pro-
filul unei școli care creează un mediu sănătos și 
care favorizează învățarea, în timp ce economi-
sește resurse, generează energie electrică pro-
prie și folosește tehnologii ce reduc emisiile de 
gaze cu efect de seră (pompe de căldură, auto-
buze electrice încărcate cu energie electrică pro-
dusă din panouri solare fotovoltaice etc.). 

Suprafața terenului pe care va fi 
construită Șoala Verde este  
de 5.141 de metri pătrați  
În cadrul documentelor este specificat că su-

prafața terenului pe care urmează să fie con-
struită Școala Verde este de 5.141 de metri pătrați. 
În ceea ce privește beneficiile prezentate în do-
cumentele publicate pe platforma Sistemului 
Electronic de Achiziții Publice (SEAP), acestea 
sunt: îmbunătățirea serviciilor sociale, educațio-
nale, culturale și recreative, îmbunătățirea calită-
ții vieții în comunitate, îmbunătățirea condițiilor 
de viață și a standardelor de muncă.  

„Durata de execuție a lucrărilor începe de la 
«data de începere a lucrărilor de execuție» și este 
de 9 luni de la această dată. Toate activitățile tre-
buie realizate cu respectarea legislației și a regle-
mentărilor tehnice în vigoare. Obiectul de 
investiții pentru care se solicită realizarea de ser-
vicii de elaborare a documentațiilor tehnico-eco-
nomice este inclus în lista obiectivelor de 
investiții aprobate de Consiliul Local al comunei 
Rediu”, se mai arată în documentele de pe SEAP.  

Astfel, Primăria Rediu din județul Iași a lansat 
o licitație de peste 3,9 milioane de euro pe plat-
forma Sistemului Electronic de Achiziții Publice. 
Firmele interesate pot depune ofertele financiare 
până, cel târziu, la data de 10 martie 2025.  

Alexandra MAISNER

Licitație de peste 3,9 milioane 
de euro într-o comună din Iași! 
Primăria caută firme pentru 
construirea unei Școli Verzi 
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Una nouă, de la Apele Vetale 
Babele bârfitoare au aflat de o nouă șmeche-

rie a celor de la Apele Vetale. Totul pornește de 
la branșarea oamenilor la rețeaua de apă. Fir-
mele fac lucrarea, însă băieții buni de la Apele 

Vetale vin după comisionul suplimentar. Engene-
rul Gabrel Măduva îl trimite pe săgeata engenerul 
Iulică Martei să ceară câte 100 de euroi pentru 
fiecare branșament. Păi ce, numai cei mari să 
fure, el de ce să nu guste? Doar că, să nu afle 
șefii, că a încurcat-o... 

Care primării dispar și când? 

Babele vă spun câteva chestiuni despre care 
am mai vorbit și zilele trecute. Este vorba despre 
scăderea numărului de premării de prin giudeț. 
Cică toată șmecheria asta se va pune în practică, 
dar nu acum. Jocurile sunt tot pulitice, iar acum, 
partedele nu vor să tensioneze totul în an elec-
toral. Oricum, la nivelul județului Iași, ar dispărea 
multe comune peneliste, iar cele pedesiste vor 
crește. Asta nu e pe placul penăliștilor, de aceea 
vor tărăgăna totul. Oricum, și în țară situația e 

cam la fel. Ca să se poată face asta, probabil se 
așteaptă ori trecerea alegerilor, ori un ac elefto-
ral cu alegeri locale... Vedem... 

Doamnei director  
i-a bătut din nou iubirea la ușă 
În încheierea rubricii de astăzi, babele bârfi-

toare vă zâc cine s-a mai combinat prin târg. 
După ci a rămas văduvă de ceva anișori, să pari 
că iubirea i-a bătut din nou la ușă doamnei direc-
tor de la Școala Artistică Popularistă, Betișor 
Doka. Deși pe Facebooc se tot jălești și pari că 
suferă, doamna noastră să pari că și-a găsât di 
mult consolari în brațâli altui mascul, pi care îl 
țâni încă la secret. Nu știm care îs motivele, dacă 
îi e rușinică cu el sau nu vrea să o judici lumia că 
iubești din nou. Acum, la drept vorbind, cât doliu 
să mai țină și femeia, doar nu s-o călugări!? 

Bursa bârfelor

Încep să iasă la iveală detalii înfiorătoare din se-
cunda în care avea să se întâmple o nenorocire la 
Pașcani. Marius Andrei Diaconescu și-a măcelărit 
prietenul cu un cuțit, iar filmul complet îți provoacă 
fiori pe șira spinării. 

Momente de coșmar în municipiul Pașcani, ju-
dețul Iași. Toată scena de groază din fața service-
ului a fost surprinsă de camerele de supraveghere. 
Marius Andrei Diaconescu nu are nicio șansă de 
scăpare. 

Iată care este filmul complet  
al tragediei de la Pașcani 
Marius Andrei Diaconescu era mecanic în cadrul 

unui service din Pașcani, și în data de 27 ianuarie 
2024, acesta a organizat o petrecere în anexa din 
spate. Printre invitații prezenți se număra și per-
soana vătămată, cu care a petrecut câteva ore bune 
fără a se certa. Însă, totul a început când pe unul 
dintre invitați l-a sunat soția sa, iar inculpatul l-a în-
trebat: „Te-a sunat c***a?”. 

În acel moment, cei doi au început să se certe, 
iar P.G. (n.r. – persoana vătămată) a intervenit să 
aplaneze conflictul, dar fără nicio reușită. A dege-
nerat totul, iar patronul service-ului, când a văzut 
că nu mai există atmosfera de petrecere, a decis să 
încheie totul și să îi trimită acasă. Cei trei bărbați, 
aflați în stare de ebrietate, au continuat discuțiile 
aprinse în drum. Într-un moment de neatenție, in-
culpatul a scos un cuțit din mașină și l-a înțepat 
prima dată în abdomen, după care victima a căzut 
la pământ și Marius Andrei Diaconescu s-a năpustit 
asupra lui, lovindu-l de nenumărate ori cu cuțitul în 
zona abdomenului și a pieptului. Martorul, când a 
observat ce se întâmplă, l-a îndepărtat pe agresor. 
Victima, când a văzut lama cuțitului și pe inculpat 
plin de sânge pe mâini, a fugit repede la prima casă 
din zonă în care se vedea lumină și a cerut ajutor. 
Proprietarul casei l-a bandajat și i-a dat niște 
gheață, iar mai apoi a sunat la 112.  

„În drept, fapta inculpatului, care, în seara de 27 
ianuarie 2024, în jurul orei 23:20, în timp ce se afla 

în apropiere de service-ul auto, locație în care par-
ticipase la o petrecere, împreună cu persoana vă-
tămată, pe fondul unui conflict verbal, a aplicat 
acesteia din urmă un număr de opt lovituri de cuțit, 
prin înjunghiere, în zona toracelui, a brațului drept 
şi  a coapsei drepte, cauzându-i plăgi înjunghiate to-
racice, membrul superior drept şi membrul inferior 
drept, hematoame şi hemotorax, ce i-au pus în pri-
mejdie viaţa şi care au necesitat pentru vindecare 
un număr de 25-30 de zile de îngrijiri medicale, în-
truneşte elementele constitutive ale infracţiunii de 
tentativă la omor”, au transmis anchetatorii. 

Inculpatul nu își amintește nimic:  
„Uit la băutură”  
În fața anchetatorilor, Marius Andrei Diaconescu 

a transmis faptul că nu își amintește în totalitate ce 
s-a întâmplat în seara în care putea să comită o 
crimă, din cauza băuturii. Acesta a mai spus faptul 
că își amintește de un conflict și niște lovituri între 
el și persoana vătămată, dar nu își amintește mo-
mentul în care l-a măcelărit.  

„În declarația dată în calitate de suspect, a pre-
cizat că la petrecerea organizată a avut un conflict 
cu martorul, pentru că a făcut o glumă, iar acesta 
s-a supărat. A arătat că persoana vătămată a inter-
venit intre ei, iar, la un moment dat, l-a lovit cu pi-
cioarele în piept pe inculpat. Inculpatul a susţinut 
că a fugit spre maşina lui şi că după el fugeau cei 

doi, şi că s-a simţit în pericol, aspecte ce nu se co-
roborează cu declaraţiile persoanei vătămate şi ale 
martorilor. Inculpatului i-au fost prezentate planşele 
foto cu cuţitul găsit în imediata apropiere a locului 
faptei şi l-a recunoscut ca fiind al lui. A mai susţinut 
că i s-a mai întâmplat să uite ce a făcut, că «uită la 
băutură»”, au mai spus oamenii legii. 

Marius Andrei Diaconescu  
a fost condamnat  
Marius Andrei Diaconescu a fost trimis în jude-

cată pentru săvârșirea infracțiunii de tentativă la 
omor, și pe 12 februarie 2025 a fost condamnat la 
pedeapsa de 6 ani închisoare. Inculpatul este obli-
gat să îi plătească persoanei vătămate suma de 
94.400 de lei, dintre care 75.000 de lei reprezentând 
daune morale, iar 19.400 de lei, daune materiale.  

„Va obliga pe inculpatul să plătească părţii civile 
suma totală de 94.400  lei, reprezentând despăgu-
biri civile, din care suma de 75.000 de lei reprezintă 
daune morale, iar suma de 19.400 lei reprezintă 
daune materiale. Condamnă pe inculpatul, în pre-
zent aflat în Penitenciarul Iași, la pedeapsa de 6 
(şase) ani închisoare, pentru săvârşirea infracţiunii 
de tentativă la omor”, se arată în hotărâre.  

Iată care a fost filmul complet al tragediei de la 
Pașcani. Rămâne de văzut ce se va întâmpla cu 
agresorul, după ce va ieși de după gratii. 

Cosmina PUIU

Petrecere de coșmar! Iată care este filmul complet al tragediei care a avut loc 
la Pașcani. Un bărbat a fost măcelărit de prietenul său cu un cuțit


